
Predsjedništvo UHSR 
Šibenik, 9. ožujka 2008. 

ZZAAPPIISSNNIIKK  
 
 
18. sjednice Predsjedništva Udruge hrvatskih srednjoškolskih ravnatelja, održanoj 9. ožujka 2008. 
godine u prostorima hotela Ivan, Solaris-Šibenik  s početkom u 18,30 sati. 
Sjednicu je pripremio i sazvao, te joj predsjedavao predsjednik Udruge Ivica Lovrić.  
 
Predsjednik Udruge Ivica Lovrić pozdravio je nazočne i konstatirao da je ovoj sjednici Predsjedništva u 
proširenom sastavu nazočno 16 članova, što je dovoljan broj za pravovaljano odlučivanje. 
 
Nazočni članovi predsjedništva u proširenom sastavu: 
Marin Tvrdić, Ivan Živković, Davor Vidaković, Ružica Črnjević,  Krešimir Bronić , Mile Lulić, 
Zoran Hajek,  Željka Štefša, Marica Marinković, Željka Korlević, Alan Labus, Brunoslav  
Sabolek,  Dušanka Novak, Željko Vukelić,  Šimo Pavlović  i  Gordan Papeš - ravnatelj Pomorske Škole 
iz Bakra (zamjena za odsutnu Nedu Tolj-Kramarić). 
Ostali nazočni: Želimir Janjić, državni tajnik za srednje obrazovanje MZOŠ-a, Drago Bagić , Jakov 
Bevanda i Stanko Berečki - članovi Nadzornog odbora, Ranko Avelini, ravnatelj Pomorske škole iz Splita, 
Grgo Luburić – tajnik UHSR, te Ksenija Puljanić, stručna pravna pomoć i zapisničar.  
 
Predsjednik Udruge predložio je slijedeći dnevni red na usvajanje:  
 

1. Usvajanje zapisnika 17. sjednice Predsjedništva UHSR-a 
2. Prijedlog Izvješća o radu Predsjedništva u 2007. godini (podnosi se skupštini na 

razmatranje i usvajanje) 
3. Prijedlog Izvješća o financijskom poslovanju UHSR u 2007. godini (podnosi se 

skupštini na odobravanje) 
4. Financijski plan za 2008. godinu (donošenje) 
5. Organizacija stručnog skupa i redovite skupštine UHSR-a u Solarisu od 10. do 11. 

ožujka 2008. godine 
6. Različito 

 
Kako nitko od nazočnih nije imao primjedbi na predloženi dnevni red, predsjednik Udruge dao je 
prijedlog dnevnog reda na usvajanje. 
 

ZZAAKKLLJJUUČČAAKK::  PPrreeddlloožžeennii  ddnneevvnnii  rreedd  jjeeddnnooggllaassnnoo  jjee  uussvvoojjeenn..  
 
 
Ad-1. Usvajanje zapisnika 17. sjednice Predsjedništva UHSR-a 
 
Nije bilo primjedbi na zapisnik 17. sjednice Predsjedništva UHSR-a 
 

ZZAAKKLLJJUUČČAAKK::  ZZaappiissnniikk  1177..  ssjjeeddnniiccee  PPrreeddssjjeeddnniiššttvvaa  UUHHSSRR--aa  jjeeddnnooggllaassnnoo  jjee  uussvvoojjeenn..  
 
 
Ad-2. Prijedlog Izvješća o radu Predsjedništva u 2007. godini (podnosi se skupštini na 
razmatranje i usvajanje) 
 
Predsjednik Udruge Ivica Lovrić ukratko je prokomentirao sadržaj Prijedloga Izvješća o radu u 2007. godini, 
tekst kojeg je učinjen dostupnim nazočnima prije ove sjednice. Napomenuo je da će konačni tekst 
Prijedloga biti upućen Skupštini na razmatranje i usvajanje. Pozvao je nazočne na diskusiju i formiranje 
konačnog teksta Prijedloga. 
Nakon izlaganja provedena je diskusija u kojoj su sudjelovali gotovo svi članovi.  
 



ZAKLJUČAK: Predsjedništvo je jednoglasno utvrdilo konačnim tekst Prijedloga Izvješća o radu u 
2007. godini, u obliku kako je izložio predsjednik Udruge, te ga prosljeđuje skupštini na 
razmatranje i usvajanje. 
 
Ad-3. Prijedlog Izvješća o financijskom poslovanju UHSR u 2007. godini (podnosi se skupštini na 
odobravanje) 
 
Predsjednik Udruge Ivica Lovrić ukratko je prezentirao sadržaj Prijedloga Izvješća o financijskom poslovanju u 
2007. godini, tekst kojeg je također učinjen dostupnim nazočnima prije ove sjednice.  
Posebno se osvrnuo na plaćanje članarina kao značajnom izvoru financijskih sredstava Udruge i naglasio 
kako su tijekom 2007. godine članovi postali odgovorniji u izvršavanju ove svoje obveze, te je ostvaren 
prihod od članarina u iznosu od 25.000,00 kuna. Također je naglasio nužnost promišljanja o novom 
načinu financiranja Udruge – ako želimo postati respektabilna europska udruga. 
Nakon izlaganja provedena je diskusija u kojoj su sudjelovali gotovo svi članovi.  
 
ZAKLJUČAK: Predsjedništvo je jednoglasno utvrdilo konačnim tekst Prijedloga Izvješća o 
financijskom poslovanju u 2007. u obliku kako je izložio predsjednik Udruge, te ga prosljeđuje 
skupštini na razmatranje i usvajanje. 
 
 
Ad-4. Financijski plan za 2008. godinu (donošenje) 
 
Predsjednik Udruge Ivica Lovrić ukratko je prezentirao sadržaj Financijskog plana za 2008. godinu, tekst 
kojeg je učinjen dostupnim nazočnima prije ove sjednice. Pozvao je nazočne na diskusiju i donošenje. 
Nakon izlaganja provedena je diskusija u kojoj su sudjelovali gotovo svi članovi.  
 
ZAKLJUČAK: Predsjedništvo je jednoglasno donijelo Financijski plan za 2008. godinu 
 
Ad-5. Organizacija stručnog skupa i redovite skupštine UHSR-a u Solarisu od 10. d0 11. ožujka 
2008. godine 
Predsjednik Udruge Ivica Lovrić upoznao je nazočne s imenima gostiju tj. predstavnika državne i lokalne 
vlasti, a koji su potvrdili svoj dolazak na stručni skup. Također je istaknuo imena predavača i teme koje će 
biti apsolvirane tijekom trajanja skupa. Eventualno pomicanje termina biti će usklađeno s predavačima.  
Predsjednik je izrazio nadu da će stručni skup proteći jednako dobro i uspješno kao i prethodni, te da će 
zahvaljujući aktualnosti tema, te stručnošću i odgovornošću predavača i gostiju - skup biti koristan svim 
prijavljenim članovima udruge.  
Predsjednik Udruge nadalje je istaknuo da je zadatak i svrha sazivanja ovog današnjeg Predsjedništva, uz 
naprijed već odrađene točke dnevnog reda, što bolje pripremiti organizaciju skupa, a također i organizaciju 
Skupštine Udruge. Svakako treba planirati članove predsjedništva za vođenje skupa u plenarnom dijelu. 
Nakon kraće rasprave odlučeno je da će to biti : 
- Grgo Luburić, tajnik Udruge 
- Ivanica Belamarić, članica predsjedništva    
- Dušanka Novak - članica predsjedništva.  
Ostali članovi Predsjedništva trebali bi biti spremni zamijeniti ih prema potrebi. 
 
Po pitanju pripreme za Skupštinu Udruge predsjednik je istaknuo da je sve temeljito pripremljeno još u 
Zagrebu, a što se tiče samog vođenja Skupštine (radnog predsjedništva) predlaže da se skupštini  predloži 
– radno predsjedništvo u sastavu: Mile Lulić, Ivanica Belamarić, Željka Štefša, a za zapisničara 
predlaže Kseniju Puljanić. Za ovjerovitelje zapisnika, predlaže se da kao i do sada to budu: Jakov 
Bevanda i Stanko Berečki. 
 
Konkretna priprema za skupštinu (po točkama dnevnog reda ): 

1. Usvajanje zapisnika sa sjednice skupštine UHSR u Dubrovniku od 2. veljače 2007. 

(Zapisnik se nalazi na web-stranici Udruge) 

2. Predstavljanje novih članova Udruge 



Ova točka je zamišljena kao pojedinačno predstavljanje  novih članova Udruge (novo imenovanih 

ravnatelja), naravno onih koji se žele predstaviti i reći nešto o sebi. 

3. Izvješće o radu Predsjedništva od 02. veljače 2007. do 10. ožujka 2008. 

4. Izvješće o financijskom poslovanju UHSR u 2007. godini  

5. Smjernice Predsjedništvu za izradu Programa rada za 2008. godinu  

Smjernice bi trebala skupština predložiti Predsjedništvu, no ako neće biti nikakvih posebnih 

 Pojedinačnih prijedloga na samoj skupštini, netko bi od članova Predsjedništva trebao ispred skupštine 

predložiti tekst smjernica. Nakon provedene rasprave, Predsjedništvo se usuglasilo da prijedlog smjernica 

sastave i prezentiraju: Brunoslav Sabolek i Zoran Hajek.    

      6.    Različito.       

 
Predsjednik Udruge Ivica Lovrić je predložio da se skupštini predloži ponovno donošenje Zaključaka – 
u svezi s upravljanjem i rukovođenjem u srednjoškolskoj ustanovi, i to na način da se u cijelosti i 
doslovno prepišu Zaključci doneseni na redovitoj skupštini u Dubrovniku 2007. godine, s ciljem da se 
istakne da se od veljače 2007. do danas ništa od navedenih Zaključaka nije realiziralo. 
Dodao je kako smo najbolje prihvaćeni u kabinetu Predsjednika Republike, dok je izostala podrška od 
strane MZOŠ-a. Ministar je obećao zauzeti se, ali nije do danas ništa poduzeo. 
Imamo jedno rješenje, odnosno mišljenje Ustavnog suda u našu korist, ali u dijelu izvršne vlasti nije bilo 
pozitivnih pomaka. 
Ranko Avelini – ravnatelj je već treći mandat ali se ništa nije promijenilo po pitanju statusa ravnatelja.    
Ružica Črnjević – izjavljuje da je ovo vjerojatno zadnja sjednica Predsjedništva kojoj ona nazoči jer s 28 
godina staža u nastavi, te 12 godina ravnateljskog staža, odlazi u mirovinu s 1. rujna 2008. godine s 
otpremninom kakvu ima npr. i čistačica, tj. bez obzira na odgovoran i zahtjevan posao koji je obavljala.  
Smatra da to nije u redu, te daje podršku mlađim kolegama da se nastave boriti za bolji status ravnatelja, te 
im zahvaljuje na suradnji. 
Šimo Pavlović- misli da imamo problem sa sindikatom tj. oni se izbore za poziciju sindikalnih 
povjerenika dok za sve ostalo ne brinu ni malo ili premalo. Najbolji je primjer propisivanje javnog 
natječaja za nastavnike, čistačice i ostale zaposlenike u javnim službama. Dovoljno bi bilo oglasiti na Web 
stranicama Zavoda za zapošljavanje da se zadovolji uvjet javnosti, a nema nikakve potrebe za 
objavljivanjem skupih natječaja u dnevnim novinama. 
Zoran Hajek – upozorio na smjenu s dužnosti vrsne ravnateljice kolegice Jelke Grđan, te izvanredni 
otkaz skrivljenim ponašanjem (zbog čega joj je onemogućeno korištenje bonusa temeljem navršenih 
godina života i staža) – što je mogla ostvariti da je dobila redoviti otkaz. Njezin je stas srećom riješen na 
način da je ravnatelj učeničkog doma u Vinici tražio odobrenje za novo radno mjesto, a državni tajnik 
gospodin Janjić to odmah odobrio, te je kolegica primljena u učenički dom, ali to je ad hoc rješenje, a ne 
sustavno rješenje koje ravnatelji trebaju radi svoje pravne sigurnosti.  
Ivica Lovrić – to što se je dogodilo kolegici Grđan, primjer je onog što se može desiti svima nama, ako ne 
riješimo pitanje svog statusa.  
 
Zaključak:  jednoglasno je odlučeno da se pred skupštinu ide s tekstom Zaključaka kao što je 
predložen, te da se nakon skupštine, tekst ponovno uputi prosvjetnoj i široj javnosti.  
 
Ivica Lovrić, predložio je da se na današnjoj sjednici izvrši izbor novog dopredsjednika 
Predsjedništva Udruge, jer kao što je svima poznato s te je funkcije u listopadu 2007. godine otišao 
kolega Mladen Kamenjarin.  Prijedlog je da to bude gospodin Marin Tvrdić koji je i do sada bio uključen 
u aktivnosti Udruge . 
Zaključak:  
Za dopredsjednika Predsjedništva Udruge jednoglasno je izabran Marin Tvrdić, ravnatelj 
Tehničke škole Split. 
 



Željka Korljević – ispred svojeg ogranka iznijela je mnogobrojne probleme, kao npr. neusklađenost e-
matice i VETIS-a, prijevoz učenika zbog enormnih monopolističkih cijena, problem TV pretplate po 
školama.   
 
Ranko Avelini – školama je potrebna stručna logistika za provođenje svih stručnih poslova koje 
treba obaviti. 
 
Gordan Papeš – između ostalog je istaknuo važnost pomorskih škola za Republiku Hrvatsku, zbog 
pomorske orijentacije naše zemlje, te ujedno upozorio na sustavno programima (posebno istaknuo 
potrebu pomorske škole za školskim brodom).   
 
Brunoslav Sabolek – postoji niz Agencija koje imaju svoje međusobno nekompatibilne informatičke 
sustave što školama bespotrebno multiplicira poslove. 
Ivica Lovrić – u Zagrebu imamo GUOKS, VETIS, MZOŠ, .. te po pitanju e-matice možemo reći da 
ćemo učiniti sve kad se ispune objektivne pretpostavke da nam se to učini mogućim. 
Možda je Državni pedagoški standard prilika da se neke stvari definiraju i riješe. 
Zahvaljuje svima koji su diskutirali na otvorenosti u nastupanju i daje riječ Državnom tajniku za srednje 
obrazovanje gospodinu Želimiru Janjiću. 
 
Želimir Janjić – zahvalio na pozivu Udruge da nazoči stručnom skupu jer drži da su sastanci ovog tipa 
dobrodošli, jer je u prilici saznati probleme ravnatelja koje će pokušati riješiti ili ih uputiti nadležnima na 
rješavanje. 
U odnosu na pitanja koja mu ravnatelji najčešće postavljaju, pokušat će na neka od njih odgovoriti sada na 
Predsjedništvu Udruge, odnosno sutra na stručnom skupu. 

- vanjsko vrednovanje i samo vrednovanje škola, sve što su škole dužne učiniti jasno je 
propisano u Zakonu o izmjenama i dopunama Zakona o srednjem školstvu (iz 2005. godine), a 
također je po tom pitanju imao sastanak s ispitnim koordinatorima , a oni su zaključke trebali 
prenijeti učenicima i svim zainteresiranim u školi iz koje dolaze. Po ovom pitanju ističe da ako i 
jedan projekt bude afirmirao srednje školstvo u RH to će biti vanjsko vrednovanje i državna 
matura. Velik postotak sveučilišta će prihvatiti rezultate državne mature, što će za posljedicu imati  
lakši put učenicima sa završenom srednjom školom prema Sveučilištu. Moli ravnatelje za podršku 
u provođenju. MZOŠ će tiskati brošuru iz koje će učenici dobiti pravovaljane informacije o 
državnoj maturi i upisu na različite fakultete. 

- vođenje e-matica, mora se istaknuti da je MZOŠ uložio velika materijalna sredstva na opremanje 
srednjoškolskih ustanova, te da su sve škole u RH opremljene računalima te su u mogućnosti 
odraditi svoje obveze u odnosu na e-maticu. Agencije bi školama trebale biti suport , a ne 
otegotna okolnost pri radu i taj odnos treba dotjerati kako bi se ostvario cilj zbog kojeg su 
Agencije i utemeljene. Sve što je pokrenuto dobro je zamišljeno – trebali bi u budućnosti, ali su 
korekcije potrebne i Agencije i Nacionalni centar – trebali bi u budućnosti ispunjavati svrhu 
svojega postojanja. U svijetu ovakve Agencije ne osniva država već privatne osobe. 
Činjenica je da e-matica nosi veliki posao, ali taj projekt trebamo zajedno privesti kraju.  

- besplatni udžbenici – mora se reći da su planirani za višegodišnju uporabu. Trebat će izmijeniti i 
zakonsku proceduru. 

- državni pedagoški standard – već je u saborskoj proceduri, nacrt teksta biti će ovih dana 
dostupan, pa postoji mogućnost poslati primjedbe nekom od saborskih odbora odnosno 
zastupnika – da se kroz amandmane eventualno unesu u konačni tekst DPS-a. 

- dugovanja za učeničku praksu  - obveza propisana još 1996. ; ne možemo sami riješiti, lani je 
problem došao do Koordinacije društvenih djelatnosti – ne zna iz kojih razloga nije riješeno, no u 
dogovoru s gosp. Mamićem – ponovno je priređeno i ići će u ponovnu proceduru. 

- prijevoz učenika – u nadležnosti su županija, obaviješten je već i ranije za problem koji se 
događa u Slavonskom Brodu – pokušat će utjecati da se pronađe zadovoljavajuće rješenje 

- «slučaj» smijenjene ravnateljice g-đe Jelke Grđan – alarmira za konačno rješenje statusa 
ravnatelja 

I umjesto zaključka izjavljuje da je po prvi puta spreman nešto obećati ravnateljima – jer smatra da će 
to biti u mogućnosti i izvršiti, a to je da će se zakonski riješiti status ravnatelja (kroz institut prethodne 



suglasnosti i druge korektive), kako bi se ubuduće isključilo voluntarističko rješavanje statusa 
ravnatelja. 
Također, za ravnatelje koji su stekli status savjetnika ili mentora, a ne isplaćuje im se dodatak na plaću,   
počet će se pripadajući postotak (7% ili12%) isplaćivati već od 1. ožujka 2008. godine, a paralelno s 
tim kreće se s izmjenama Pravilnika o napredovanju – na način da se ravnatelji stave u ravnopravan 
položaj s nastavnicima po pitanju mogućnosti napredovanja.    
Ivica Lovrić, predsjednik Udruge, zahvalio je Državnom tajniku gospodinu Janjiću što se odazvao 
pozivu Udruge, te je sada ovdje, a nazočit će, izlagati, te odgovarati na upite i sutra tijekom odvijanja 
stručnog skupa srednjoškolskih ravnatelja.  
Izjavio je da misli da su konačno neke bitne stvari shvaćene od strane MZOŠ-a, te da će i svi započeti 
projekti biti podržani od strane ravnatelja. 
Kako više nije bilo prijedloga niti upita pod ovom točkom dnevnog reda, predsjednik Udruge Ivica 
Lovrić  zaključio je sjednicu u 19,50 sati. 

   
 
 
Zapisnik sastavila:           Predsjednik UHSR: 
Ksenija Puljanić, v.r.        Ivica Lovrić, v.r. 
 


